

# PLATZ FÜR IHR TALENT.



Die Welt ändert sich immer rascher. An der Johannes Kepler Universität Linz arbeiten wir täglich an den Technologien und Ideen von morgen. Und zugleich bereiten wir rund 24.000 junge Menschen auf die Anforderungen des modernen Arbeitsmarkts vor. Kurz: Wir sind Oberösterreichs größte Bildungs- und Forschungseinrichtung. Interesse, an Österreichs wohl schönster Campusuniversität die Zukunft mitzugestalten? Wir suchen ab 01.12.2023 eine\*n:

## **3 Doktorand\*innen/Projektmitarbeiter\*innen im Beschäftigungsausmaß von 30 Wochenstunden (befristet auf 3 Jahre) in der Abteilung für Bildungsforschung**

Anzeigennummer: 53020-2023-000314

Im Rahmen der BMBWF-Initiative ‚Bildungsinnovation braucht Bildungsforschung (B3)‘ führt die JKU mit weiteren Hochschulen (Pädagogische Hochschule Oberösterreich und Vorarlberg, Alpen Adria Universität Klagenfurt) ein kooperatives Doktoratsprogramm zu den Forschungsthemen "Schulentwicklungsberatung" und "Fachfremder Unterricht" durch. In diesem Zusammenhang werden an der JKU insgesamt

3 Promotionsstellen für jeweils drei Jahre

ausgeschrieben.

Im Zuge der B3-Initiative sollen die Promovend\*innen eigenständige, thematisch koordinierte Dissertationen zu den drei oben genannten Themenschwerpunkten durchführen. Zur Betreuung der Dissertationen, die im Rahmen des Studienganges „PhD in Education“ der JKU erarbeitet werden, wird eine kooperative ‚Doctoral School‘ von den beteiligten Universitäten und Pädagogischen Hochschulen für die Gruppe der Promovend\*innen eingerichtet, die den Fortgang der Dissertationen gezielt unterstützen soll.

Weitere Informationen finden Sie auf unserer Homepage: <https://www.jku.at/linz-school-of-education/b3>.

### **Ihre Aufgaben:**

- Promotionsvorhaben im Rahmen des Doktoratsprogramms zu einem der Themen: "Schulentwicklungsberatung" oder "Fachfremder Unterricht" entwickeln und realisieren
- Erhebung und Auswertung von Daten im Rahmen des eigenen Promotionsvorhabens und ev. in Koordination mit weiteren Dissertationen des Programms
- Durch aktive Mitarbeit in den Veranstaltungen des Doktoratsprogramms das eigene Promotionsvorhaben vorantreiben, mit jenen der Kolleg\*innen abstimmen und zur Qualität der Forschung im Doktoratsprogramm beitragen
- Unterstützung von Projektleitung und Projektkoordination/-management bei der Umsetzung des Doktoratsprogramms
- Forschungsbefunde auf (inter-)nationalen Tagungen präsentieren und veröffentlichen
- Abhaltung von Lehrveranstaltungen
- Mitwirkung bei der Organisation von Veranstaltungen und Öffentlichkeitsarbeit

### **Ihr Profil:**

- Abgeschlossenes Diplom/Master Studium (Lehramt bzw. Erziehungswissenschaft oder einer vergleichbaren sozialwissenschaftlichen Studienrichtung (z.B. Soziologie, Psychologie)
- Anwendungskennnisse in Methoden der empirischen Sozialforschung (qualitativ, quantitativ oder Mixed Methods)
- Fähigkeit zu forschungsbezogener Kommunikation in Deutsch und Englisch
- Selbständiges, gewissenhaftes und präzises Arbeiten im Team
- Proaktives Kommunizieren und Handeln
- Wünschenswert: Erfahrungen mit bildungswissenschaftlichen Themen in Forschung und/oder Schulpraxis; Erfahrung in Projektforschung und Projektmanagement, Erfahrung in Schule oder Hochschullehre
- Gute Deutsch- und Englischkenntnisse (Niveaustufe B2)

### **Unser Angebot:**

- Auf Basis einer Vollzeitbeschäftigung (40 Wochenstunden) beträgt das monatliche Mindestgehalt € 3.277,30 brutto (14 x pro Jahr, KV-Einstufung B1)
- Stabile Arbeitgeberin
- Attraktiver Campus mit guter Verkehrsanbindung
- Kontinuierliche, attraktive Bildungschancen
- Moderne Forschungsinfrastruktur

- Dynamisches Forschungsumfeld
- Breites kulinarisches Angebot/Gesundes Essen (Bio Mensa)
- Sport und Bewegung (USI)
- U.v.m.

**Bewerbungsfrist-Ende:** 25.10.2023.

Im Sinne des Frauenförderungsplans der JKU Linz werden Frauen besonders ermutigt, sich zu bewerben, diese werden bei gleicher Qualifikation vorrangig aufgenommen. Menschen mit dem Status "Begünstigt behindert" werden bei entsprechender Eignung besonders berücksichtigt.

**Bewerbung:**

Wenn Sie Interesse an dieser abwechslungsreichen Aufgabe haben, freuen wir uns über Ihre Bewerbung mit den üblichen Unterlagen auf unserem Online-Portal [karriere.jku.at/bewerben](https://karriere.jku.at/bewerben).

**Ansprechperson:**

Nähere Auskünfte erteilt Univ.-Prof. Mag. Dr. Christoph Helm, T +43 732 2468 7241, E-Mail: [christoph.helm@jku.at](mailto:christoph.helm@jku.at).

# SPACE FOR YOUR TALENT.



The world is changing at an ever-faster pace. At the Johannes Kepler University Linz, we work on technologies and the ideas of tomorrow on a daily basis. At the same time, we educate over 24,000 young people to meet the demands of today's job market. In short, we are Upper Austria's largest institution for education and research. Are you interested in being a part of shaping the future at Austria's most attractive campus university? We currently have a job opening starting 12/01/2023 for a:

## **3 Ph.D. students/Project employee for a 30-hour/week (part-time), three-year position at the Department for Educational Research**

**Job Reference Number: 53020-2023-000314**

As part of the BMWWF initiative ‚Bildungsinnovation braucht Bildungsforschung (B3)‘, JKU is conducting a cooperative doctoral programme with other universities (Pädagogische Hochschule Oberösterreich und Vorarlberg, Alpen Adria Universität Klagenfurt) on the research topics "School Development Counselling" and "Non-Subject-Specific Teaching". In this context, a total of 6 doctoral positions will be created at the JKU for three years.

3 doctoral positions for three years each

for three years each.

In the course of the B3 initiative, the doctoral candidates are to conduct independent, thematically coordinated dissertations on the three main topics mentioned above. In order to supervise the dissertations, which will be developed within the framework of the "PhD in Education" programme at JKU, a cooperative 'Doctoral School' will be set up by the participating universities and universities of teacher education for the group of doctoral candidates, which is intended to provide targeted support for the progress of the dissertations.

Further information can be found on our homepage: <https://www.jku.at/linz-school-of-education/b3>.

### **Job Duties:**

- Develop and realise a doctoral project within the framework of the doctoral programme on one of the topics: "School Development Counselling" or "Non-Subject-Specific Teaching"
- Collection and analysis of data within the framework of one's own doctoral project and possibly in coordination with other dissertations in the programme
- By actively participating in the events of the doctoral programme, advance your own doctoral project, coordinate it with those of your colleagues and contribute to the quality of the research in the doctoral programme
- Support project management and project coordination/management in the implementation of the doctoral programme
- Present and publish research findings at (inter)national conferences
- Hold lectures
- Participate in the organisation of events and public relations work

### **Your Qualifications:**

- Completed diploma/Master's degree in teaching or educational science or a comparable social science field of study (e.g., sociology, psychology)
- Application skills in methods of empirical social research (qualitative, quantitative or mixed methods)
- Ability to communicate in German and English in a research-related manner
- Independent, conscientious and precise work in a team
- Proactive communication and action
- Desirable: experience with educational science topics in research and/or school practice; experience in project research and project management, experience in school or university teaching
- Good German and English skills (level B2)

### **What We Offer:**

- On the basis of full-time employment (40 hours/week) the minimum salary in accordance with the collective agreement is € 3.277,30 gross per month (14 x per year, CA Job Grade: B1)
- Stable employer
- Attractive campus environment with good public transportation connections
- Attractive continual educational opportunities
- State-of-the-art research infrastructure

- Dynamic research environment
- Broad range of on-campus dining services/healthy meals (organic food at the cafeteria)
- Exercise and sports classes (USI)
- ...and much more

**Application Deadline:** 10/25/2023.

The Johannes Kepler University wishes to increase the proportion of academic female faculty and, for this reason, especially welcomes applications by qualified women. If applicants are equally qualified, a woman will be given preference for this position. The university welcomes applications from qualified applicants with disabilities. These applications will be given special consideration.

**How to Apply:**

Prospective applicants interested in the multifaceted position are requested to electronically send an application in adherence to the stated criteria together with the requested documentation via our online portal [karriere.jku.at/application](https://karriere.jku.at/application).

**Contact:**

If you have questions, please contact: Univ.-Prof. Mag. Dr. Christoph Helm, P +43 732 2468 7241,  
E-mail: [christoph.helm@jku.at](mailto:christoph.helm@jku.at).